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P R O T O K Ó Ł    Nr XXII.2017

ze zwyczajnej XXII sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 28 września  2017 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 9 30 , a zakończyła o godz. 13 10

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  10,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 

Obecni:

1. Borowik Daniel

2. Baranowski Krzysztof

3. Charytoniuk Ewa

4. Łapiński Mariusz 

5. Jolanta Miakisz

6. Ignatowicz Ryszard

7. Kędyś Elżbieta Irena

8. Olchowik Danuta

9. Onoszko Michał Antoni

10.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Nieobecni usprawiedliwieni:

1. Bułatewicz Wojciech

2. Fiłonowicz Mariusz

3. Olchowik  Leszek

4. Oleksza Sławomir

5. Worobiej Wiesław
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Udział  wzięli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Aneta Maliszewska - Sekretarz Gminy

3. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

4. Mirosław Grabowicz - Dyrektor ZGK

5. Elżbieta Grażyna Jaroszewicz - Dyrektor GOAKiR

6. Ewa Katarzyna Grasewicz - Kierownik GOPS

7. Bohdan Olchowik - Dyrektor Szkoły Podstawowej

8. Ewa Skórska - Dyrektor Szkoły Podstawowej

9. Sławomir Grzybek - Przedstawiciel PSG w Krynkach

10. Mirosław Surowiec - Prezes ZG OSP

11.Jakub Minor - Przedstawiciel firmy TreECOnsulting

12.Przemysław Ślepowroński - Radca prawny

13.Henryk Cudnik - Przew. Zw. Emerytów i Rencistów

14.Sołtysi wsi - 17 osób.

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po  dokonaniu  otwarcia  i  przywitaniu  przybyłych  przedstawiła  projekt
porządku sesji  przekazanego łącznie z zaproszeniami.

Porządek  bez  uwag został  przyjęty  10 głosami,  bez  głosów przeciwnych
i bez  wstrzymujących się.

Porządek:

 
1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Konsultacja projektu diagnozy Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy

Szudziałowo na lata 2017-2022.
4. Informacja o sposobie załatwienia wniosków z poprzedniej sesji.
5. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie od XXI sesji.
6. Interpelacje Radnych.
7. Realizacja zadań oświatowych.
8. Stwierdzenie przekształcenia szkół w związku z reformą oświaty.
9. Zmiana organizacji obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej

szkół.
10.Zmiana Statutu Gminy.
11.Zmiana wzoru deklaracji na odbiór odpadów.
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12.Realizacja budżetu gminy za I półrocze 2017 roku.
13.Zmiana budżetu gminy na 2017 rok.
14.Uchwalenie stawek podatku od nieruchomości.
15.Przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości.
16.Określenie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie

należności pieniężnych.
17.Ustalenie  odpłatności  za  pobyt  w  ośrodkach  wsparcia  i  mieszkaniach

chronionych.
18.Wolne wnioski.
19.Odpowiedź na interpelacje i wolne wnioski.
20.Przyjęcie protokołu z XXI sesji.
21.Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Na wstępie Pani Elżbieta Irena Kędyś udzieliła głosu Przewodniczącemu Zarządu
Rejonowego Związku Emerytów i Rencistów w Sokółce.

    Pan Henryk Cudnik w wypowiedzi swej przedstawił zagadnienia, którymi
w swej działalności zajmuje się Związek, a następnie projekt imprez na rok 2018.
Zachęcał  do  rozpropagowania  informacji  o  imprezach  i  udziału  w nich,  jak  też
wnosił o pomoc w  ich organizacji.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  wyraziła  uznanie  dla  ciekawej  działalności
Związku oraz interesujących planach na rok przyszły.

Po  tym  po  udzieleniu  głosu  Pan  Jakub  Minor  – Przedstawiciel  firmy
TreECOnsulting  omówił  sposób  przygotowania  projektu  diagnozy  oraz  wstępny
projekt Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Szudziałowo na lata 2017-2022.

Głos zabrali:

Pan Daniel Borowik
 W jaki sposób były prowadzone badania?
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Pani Elżbieta Irena Kędyś

 Projekt powinien być przygotowany dobrze by był podstawą ubiegania się
o środki.

Odpowiadając Pan Jakub Minor stwierdził:

 Informacje uzyskano z Urzędu Gminy, ze statystyki GUS, Urzędu Pracy.
 Dokonano oględzin terenu w szeregu wsiach i zgromadzono dokumentację

fotograficzną, odbyły się spotkania z mieszkańcami.
 Z rozeznania wynika, ze mała ilość gmin posiada taki dokument.

Głos zabrał również Pan Tadeusz Tokarewicz  - Wójt Gminy:
 Program musi zostać dobrze opracowany.
 Muszą  być  zachowane  wszystkie  procedury  związane  z  opracowaniem

projektu.
 Dobry  program daje  większą  możliwość  uzyskania  środków  finansowych

z zewnątrz.
 Projekt uwzględnia też nasze plany inwestycyjne.
 W projekcie prócz konkretnego zadania musi towarzyszyć opis jego korzyści

oraz cel jego funkcjonowania w przyszłości.

Ad.4.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu). Radni posiadali też informację o stanowiskach
poszczególnych Komisji Rady odnośnie rozpatrywanej tematyki.

Treść informacji o realizacji wniosków z poprzedniej sesji przedstawił  Pan
Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy.

  
Do informacji dotyczącej realizacji wniosków  uwag nie wniesiono i Rada

przyjęła do wiadomości treść informacji oraz sposób załatwienia.

Ad.5.

Informację o swych działaniach w okresie między sesjami przedstawił Pan Tadeusz
Tokarewicz – Wójt Gminy.

  W uzupełnieniu Pan Mirosław Grabowicz  - Dyrektor ZGK poinformował
o wynikach pracy zakładu w tym okresie.
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Głos zabrał:

Pan  Mariusz Łapiński
 Jak  długo  będzie  trwać  remont  łazienek  oraz  schodów w szkole.  Roboty

utrudniają naukę.

Pan Aleksander Gryc
 We wsi Stare Trzciano naprawy wymaga hydrant.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Były wyjazdy do Grodna. Dlaczego nie  brali w nich udziału Radni.

Odpowiadając głos zabrali:

Pan Mirosław Grabowicz  - Dyrektor ZGK
 Obecnie staramy się wykonać więcej prac na zewnątrz.
 Roboty w budynku można wykonać przy złych warunkach atmosferycznych.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Do robót można wynająć firmę zewnętrzną, ale czy to będzie zgodne z zasadą

gospodarności.
 Wizyty na Białorusi były robocze. Nie były to wizyty kurtuazyjne. Chodziło

o bieżące przygotowanie, czy podpisanie dokumentów w ramach współpracy
transgranicznej.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
     -     Dlatego że były to robocze wyjazdy powinien ktoś z radnych tam pojechać.

Do informacji uwag nie wniesiono i Rada przyjęła ją do wiadomości.

Ad.6.

W punkcie interpelacje i zapytania radnych głos zabrali:

Pan Daniel Borowik
 Ukończyć remont drogi w Łaźnisku w miejscach najbardziej uszkodzonych.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Wyrównać nawierzchnię drogi na odcinku Nowinka – Słójka.
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Pan Michał Antoni Onoszko

 Wyrównać  nawierzchnię  drogi  na  odcinku  Zubrzyca  Wielka  –  Minkowce
oraz ulicę wsi Minkowce.

 Wyjaśnić  na  jakim etapie  są  działania  dotyczące  budowy drogi  Zubrzyca
Wielka – Minkowce. Roboty miały być prowadzone w roku bieżącym.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Podjąć działania w zakresie poprawy jakości wody w wodociągu Babiki. Po

poborze większej ilości wody lub po wznowieniu dostawy wody gdy był brak
zasilania  w energię elektryczną – woda ma kolor brązowy.

 Usunąć suche drzewa znajdujące  się  przy drodze Wojnowce – Malawicze
Dolne.

 Czy z Komendantem Placówki Straży Granicznej podjęto ustalenia odnośnie
drogi z Wojnowiec w stronę granicy Państwa?

 Kto jest Kierownikiem zarządzania kryzysowego i jak to się odbywa?

W tym miejscu po udzieleniu  głosu Pan Przemysław Ślepowroński –
radca prawny przedstawił dane w zakresie prowadzonych spraw sądowych.

Stwierdził między innymi:
 Sprawy pomiędzy Gminą a wykonawcą hali sportowej trwają od 7 lat.
 Pomimo, że Gmina wypłacała na rzecz wykonawcy kwoty zasądzone przez

sąd to uważam, że procesy wygrała.
 Zdaniem  Sądu  Apelacyjnego  kary  z  tytułu  nieterminowego  oddania  do

użytku  obiektu  hali  były  zbyt  wysokie.  To  spowodowało,  że  należało
wypłacić na rzecz wykonawcy różnicę pomiędzy karą naliczoną przez Urząd
Gminy a ustaloną przez sąd. 

 Zakład murarski ponownie złożył wniosek do sądu i w II instancji została
zasądzona dodatkowa kwota na rzecz wykonawcy.

 W całości została wygrana przez Gminę sprawa zapłaty za ułożenie chodnika
przez Zakład Gospodarki Komunalnej.

 Kolejna rozprawa wiązała się z kosztami wykonania dachu na hali sportowej.
Gmina nie uznała kosztów przedstawionych przez wykonawcę. Opinie w tej
sprawie  były  wystawiane  prze  3  rzeczoznawców  i  każda  była  inna.
Ostatecznie sąd przyznał w części rację Gminie. Wykonawca złożył wniosek
o kasację.

 Dalsza sprawa rozstrzygana przez sąd dotyczy wadliwego wykonania podłogi
w hali sportowej. W tym przypadku sąd również przyznał rację Gminie, lecz
zasądzona kwota nie spełnia oczekiwań.

Głos zabrali:
Pan Krzysztof Baranowski

 Przez  ile  lat  można  dochodzić  roszczeń od wykonawcy robót?  Chodzi  tu
o brak izolacji fundamentów budynku szkoły w Babikach.
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Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz

 Z tego wynika, że od biegłych zależy rozstrzygnięcie sprawy przez sąd.

Pan Mariusz Łapiński
 Czy Gmina mogła naliczyć niższe kary?

Pan Przemysław Ślepowroński – radca prawny
 Roszczeń  można  dochodzić  w okresie  2-3  lat.  Zależy  też  kiedy braki  się

ujawni. Prawidłowość wykonania powinien kontrolować inspektor nadzoru.
 Dołożyłem  starań  by  jak  najlepiej  reprezentować  Gminę  w  procesach

sądowych.
 Gmina na podstawie wyroku uzyskała też środki z Ministerstwa Sportu.
 Sąd może zmniejszyć wielkość kar uznając, że umowne były zbyt wysokie.
 Gmina nie mogła naliczać niższych kar. Wójt zostałby posądzony o działania

na szkodę Gminy.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Braki  izolacji  fundamentów  w  szkole  w  Babikach  ujawniły  się  w  roku

ubiegłym, gdy wilgoć wystąpiła na ścianach.
 Obecnie odkopano fundamenty i wykonano odprowadzenie wody.
 Odpowiedzialność  za  prawidłowe  wykonanie  robót  budowlanych  ponosi

inspektor nadzoru.

Ad.7.

W tej  części  obrad  informację  o  realizacji  zadań oświatowych z  upoważnienia
Wójta przedstawiła Pani Aneta Maliszewska – Sekretarz Gminy.

Głos zabrał też Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Gratuluję wyników uczniom oraz nauczycielom szkół.
 Trzeba  pamiętać,  że  w  oświacie  jest  rok  szkolny,  a  my  mówimy  o  roku

budżetowym.
 Zatwierdzając  arkusze  organizacyjne  udało  się  zmniejszyć  ilość  godzin

nadliczbowych.  Zmniejszyła  się  wielkość  wypłaconych  dodatków
jednorazowych.

 Jest  jednak  potrzeba  uzupełnienia  dla  szkół  środków o kwotę  ok.  70  tys.
złotych na konieczne wydatki.

 We własnym zakresie wykonano roboty zapobiegające zawilgoceniu budynku
w Babikach. Remontowane są łazienki w szkole w Szudziałowie.

 Ograniczone zostały dotacje na wypłatę stypendiów socjalnych, co zmusza
do wygospodarowania na ten cel środków własnych.

 Jest  zmniejszająca  się  tendencja  w  liczbie  uczniów.  Subwencja  jest
przyznawana na ucznia. Liczba oddziałów nie zmniejsza się, a to skutkuje
dalszą koniecznością uzupełniania wydatków środkami własnymi.
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Na ten temat wypowiedzieli się jeszcze:

Pan Bohdan Olchowik  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szudziałowie
 Brak ok. 20 tys. złotych wynika z uregulowania składek ZUS za 2016 rok.
 Realizowane są tylko niezbędne wydatki.
 Dziękuję za zakup komputerów do pracowni w szkole.

Pani Ewa Skórska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Babikach.
 Braki finansowe wynikają również z opłacenia składek ZUS za 2016 rok.
 Ponadto w związku z reformą utworzona została klasa siódma. Zachodziła też

potrzeba utworzenia dwóch grup uczniów przedszkola.
 Wydatki są dokonywane  na najpilniejsze cele. 
 Zajęcia prowadzone są też  w klasach łączonych.
 Dziękuję za wykonanie robót zapobiegających zawilgoceniu budynku szkoły.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 W szkole w Babikach było 1/8 etatu księgowości. Jak będzie teraz?

Pan Krzysztof Baranowski
 Celowym jest  dokonanie  rozeznania  odnośnie  żądania  zwrotu kosztów od

wykonawcy i  inspektora nadzoru budowy budynku szkoły w Babikach za
konieczność usunięcia usterek.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Właśnie  z  takich  powodów  jak  składki  ZUS  powstają  zobowiązania

wymagalne. Chodzi o to aby wydatki były realizowane racjonalnie.
 Wszystkie  dzieci  nasze  są.  Dlatego  była  zgoda  na  dodatkowy  oddział  w

szkole w Babikach.
 Koszty  reformy  w  znacznej  mierze  są  przerzucane  na  gminy.  Stawki

wynagrodzeń zostały  podwyższone,  a  subwencja  ogólna wzrosła  raptem o
100 złotych.

 Każdy z nas odpowiada za budżet. O tym musimy pamiętać.
 Obecnie każda ze szkół będzie miała 1/2 etatu na prowadzenie księgowości.
 Podjęte  zostanie  rozeznanie  w  sprawie  ubiegania  się  o  zwrot  kosztów

usunięcia usterek.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Dlatego też mamy oszczędność w postaci 1/8 etatu

Na tym dyskusję zakończono.
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Ad.8.

W tym punkcie przystąpiono  do stwierdzenia przekształcenia szkół.  
Uwag do projektów nie wniesiono.

Uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół w Szudziałowie przyjęto
10 głosami.  Nie było głosów przeciwnych i głosów wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXII.137.2017

stanowi w protokole stronę Nr  15.

     Uchwałę w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Babikach
również  przyjęto  10  głosami.   Nie  było  głosów  przeciwnych  i  głosów
wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXII.138.2017

stanowi w protokole stronę Nr  16.

W tym miejscu ogłoszono 10 minutową przerwę w obradach. Po przerwie
realizowano kolejne punkty porządku obrad.

Ad.9.

Wyjaśniając zagadnienie dotyczące obsługi administracyjnej szkół  Pan Tadeusz
Tokarewicz – Wójt Gminy stwierdził:

             Projekt wynika z kolejnych decyzji związanych z reformą oświaty.
Nie ma Zespołu szkół i obecnie każda z placówek szkolnych będzie decydowała
o prowadzeniu obsługi.

Do treści  projektu uchwały  uwag nie wniesiono wobec tego Przewodnicząca
Rady Gminy odczytała  projekt uchwały i  poddała pod głosowanie.

Uchwałę  przyjęto 10 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXII.139.2017

stanowi w protokole stronę Nr 17.
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Ad.10.

Ze sposobem funkcjonowania szkół wiązał  się też projekt zmiany statutu gminy
określający wykaz jednostek organizacyjnych.

Do projektu uwag nie wniesiono wobec tego Przewodnicząca Rady Gminy
odczytała  projekt uchwały i poddała  pod głosowanie.

     Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany statutu gminy było 10 Radnych.
Nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXII.140.2017

stanowi w protokole stronę Nr 18.

Ad.11.

Propozycje  zmiany  wzoru  deklaracji  na  odbiór  odpadów z  upoważnienia  Wójta
Gminy przedstawił  Pan Jan Muciuś – Inspektor w Urzędzie Gminy.

Do  projektu  uwag  nie  wniesiono  wobec  tego  Przewodnicząca  Rady  Gminy
odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie.

     Za  przyjęciem  było  10  Radnych.  Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXII.141.2017

stanowi w protokole stronę Nr 19.

 Ad.12.

Realizację budżetu gminy w I półroczu 2017 roku z upoważnienia Wójta omówiła
Pani Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy.

Głos zabrał również Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy stwierdzając:
 Mieszkańcy  przekazują  radnym swe  potrzeby  a  radni  przedstawiają  je  na

sesji. Można jednak wydać tyle ile jest w tym budżecie.
 Są  wydatki  stałe  związane  z  utrzymaniem  szkół  czy  wynagrodzeniami

pracowników.
 W roku bieżącym nie może być zobowiązań wymagalnych. Chcę realizować

więcej  zadań,  lecz  można  wydać  tyle  ile  jest  w  kasie.  Wykaz  zadań
inwestycyjnych określa i tak duże wydatki.

 Dlatego są starania o pozyskanie środków z zewnątrz.
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Głos zabrała Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Czy jeszcze obowiązuje program naprawczy?

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Z chwilą spłaty kredytów program nie obowiązuje. Nie może być w związku

z tym zobowiązań wymagalnych.

Do sposobu realizacji budżetu Rada Gminy uwag nie wniosła.

Ad.13.

Z upoważnienia Wójta propozycje zmian budżetu na 2017 rok omówiła Pani Anna
Czeremcha - Skarbnik Gminy.

Uwag nie było i uchwałę przyjęto 10 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXII.142.2017

stanowi w protokole stronę Nr 22.

Ad.14.

Po  wyjaśnieniach  Wójta  Gminy  stawki  podatku  od  nieruchomości  zostały
uchwalone 10 głosami, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXII.143.2017

stanowi w protokole stronę Nr 36.

Ad.15.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy poinformował o możliwości sprzedaży
działki,  przy czym jej  wartość przekracza 20 tys złotych i  jest  niezbędna zgoda
Rady Gminy.

Do projektu  uwag nie było i uchwałę przyjęto 10 głosami. 

UCHWAŁA  Nr XXII.144.2017

stanowi w protokole stronę Nr 38.



12
Ad.16.

Dane dotyczące projektu uchwały w sprawie stosowania ulg w spłatach należności
przedstawił Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy.

Do projektu   uwag nie wniesiono i uchwałę przyjęto 10 głosami. 

UCHWAŁA  Nr XXII.145.2017

stanowi w protokole stronę Nr  39.

Ad.17.

Z upoważnienia Wójta zasady odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia omówiła
Pani Ewa Katarzyna Grasewicz – Kierownik GOPS.

Zastrzeżeń nie było i uchwałę przyjęto 10 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXII.146.2017

stanowi w protokole stronę Nr 41.

Ad.18.

W wolnych wnioskach głos zabrali:
Pani Bożena Redos

 Wyrównać nawierzchnie drogi od kapliczki w stronę posesji Pani Serafin.
 Ustawić  tabliczki  oznaczające  numery  posesji  w  Słójce  na  działkach

właścicieli,  do  których  tabliczek  jeszcze  nie  ustawiono.  Jest  zgoda
właścicieli.

 Dziękuję za ustawienie dotychczasowych tabliczek.

Pani Renata Tokarewicz,  
 Dziękuje za starania w zakresie budowy drogi do Pierożek.
 Zmienić  rozkład  jazdy  autobusu  dowożącego  uczniów  do  szkoły,  tak  by

wyjazd do szkoły był później. Wcześniej stosowano  zmiany w rozkładach by
corocznie wczesny wyjazd nie dotyczył tylko tych samych wsi.

Pan Mirosław Hołubowicz
 Konieczne  jest  (opóźnienie)  zmiana  rozkładu  jazdy  autobusu  dowożącego

uczniów z Harkawicz.
 Wyrównać nawierzchnie drogi Szudziałowo – Harkawicze.
 Wykonać naprawę przepustu oraz równanie nawierzchni  drogi  na odcinku

Harkawicze – Pierożki.
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Pan Józef Żynel
 Wyrównać nawierzchnie dróg w obrębie sołectwa Nowe Trzciano. Pomocy

w tym zakresie powinny udzielić lasy państwowe.

Pan Marcin Normantowicz
 Wyciąć drzewa (samosiewy) przy drodze Harkawicze – Szczęsnowicze.

Pan Łucjan Wiesław Sobolewski
 Wykonać naprawę drogi Poczopek – Nowy Ostrów.

Ad.19.

Odpowiadając  na  wolne  wnioski  Pan  Tadeusz  Tokarewicz  – Wójt  Gminy
stwierdził między innymi:

 Roboty na drogach gminnych, o których mówili  sołtysi będą prowadzone.
Nie można w jednym czasie wykonać szeregu robót. Równiarka pracuje bez
przerwy. Sprawdzi  się  możliwość naprawy drogi Harkawicze – Ostrówek.
Konieczna jest cierpliwość zainteresowanych w tym zakresie.

 Rozmowa  z  nadleśniczym  w  sprawie  wspólnego  remontu  dróg  była
prowadzona.  Będą  uzgodnienia  w  tej  sprawie.  Część  z  nich  stanowią
wewnętrzne drogi nadleśnictwa.

 Wnioski dotyczące dróg powiatowych zostaną przekazane do Powiatowego
Zarządu Dróg, natomiast  sprawa budowy drogi do Minkowiec skierowana
zostanie do Starosty Sokólskiego. Mamy na ten cel środki w budżecie gminy.
Pan Starosta chce kwoty wyższej.

 W  miarę  pozyskania  dodatkowych  środków  będą  prowadzone  działania
w zakresie poprawy jakości wody.

 Z Komendantem PSG uzgodniono zakres wycięcia krzaków przy drodze.
 Za obronę cywilną i zarządzanie kryzysowe odpowiada Wójt. Pracownikiem

jest Pan Kalicki.
 Radca prawny dokona rozeznania odnośnie ubiegania się o zwrot kosztów za

roboty odwadniające budynek w Babikach.
 Trudno się układa współpraca z PKS w sprawie dowożenia uczniów. Będą

starania w zakresie dostosowania do potrzeb rozkładów jazdy.

W  dalszej  wypowiedzi  poinformował  o  planowanym  udzieleniu
odpowiedzi dla Marszałka Województwa Podlaskiego na temat możliwości pomocy
finansowej na budowę wiaduktu nad torami kolejowymi w Sokółce.
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Przedstawił też dane o uzyskanych dotacjach na remonty budynków straży
pożarnej  w  Szudziałowie,  Wierzchlesiu  i  Zubrzycy  Wielkiej.  Kłopotem  jest
rozliczenie dotacji bowiem środki otrzymują OSP, a nie Urząd Gminy.

Ponadto  na  wniosek  pracownika  Urzędu  Gminy  prowadzącego  sprawy
ochrony  p.pożarowej  i  jednocześnie  członka  OSP  Szudziałowo  firma  ORLEN
przyznała kwotę 5 tys. złotych na zakup defibrylatora.

Głos zabrała jeszcze Pani Elżbieta Irena Kędyś pytając czy prawdą jest, że
firma MPJ  stara się o odszkodowanie bowiem nie uzyskała umowy na dowożenie
uczniów?

Wójt  Gminy  wyjaśnił,  że  były  próby  ze  strony  firmy  MPJ   uzyskania
odszkodowania. Stanowisko nasze  jest odmowne. Wniosku do sądu w tej sprawie
nie ma.

 Ad.20.

Do  treści  protokołu  uwag  nie  wniesiono  i  został on przyjęty 10  głosami.

Ad.21.

Po  tym  wobec  wyczerpania  porządku  Pani  Elżbieta  Irena  Kędyś
Przewodnicząca Rady Gminy  dokonała zamknięcia  XXII zwyczajnej sesji Rady
Gminy dziękując wszystkim za  udział.

PRZEWODNICZĄCA
Protokołował:  Elżbieta Irena Kędyś
 Jan Muciuś


